
Bilag 6: Proces for Vesterbroplan

Dato Behandling
D. 9.5. 2010 Socialudvalget beslutter, at der skal udarbejdes en ”samlet plan for Vesterbro”.
D. 13.10.2010 Socialforvaltningen afholder en konference med input fra national og international 

forskning ift. udsatte grupper i storbyen.
D. 13.10.2010 Socialudvalget vedtager en nærmere indholdsmæssig ramme for planen.
D. 3.11.2010 Forvaltningen orienterer Socialudvalget om den nærmere plan for inddragelse af 

beboere og øvrige aktører i forbindelse med udarbejdelse af planen
Nov. / dec. 2010 Forvaltningen inddrager beboere og aktører i forbindelse med udarbejdelsen af 

planen
November 2010 Socialudvalget er på studietur og får inspiration til blandt andet konceptet for 

stofindtagelsesrum.

D. 9.2.2011 Socialudvalget drøfter høringsudkast til Vesterbroplan. 

Socialforvaltningen har udkastet i høring og reviderer Vesterbroplanen på baggrund 
heraf. Høringen er både skriftlig og i form af uformelle og formelle møder med hhv. 
beboere, faglige aktører og brugerrepræsentanter.

D. 7.4.2011 Socialudvalget og Socialforvaltningen afholder dialogmøde med beboere og 
institutioner på Vesterbro.

D. 8.6.2011 Socialudvalget får den reviderede Vesterbroplan til godkendelse. 

D. 25.8.2011 Den af Socialudvalget vedtagne Misbrugsplan fremlægges for BR.

Udover den politiske proces, har der været inddragelse af beboere og aktører. I forbindelse med 
udarbejdelsen af ”udkast til samlet plan for Vesterbro”, var forvaltningen i dialog med Brugerforeningen, 
diverse mødefora og beboerforeninger. Forvaltningen inviterede aktører og beboere ind til 
fokusgruppemøder. Velvidende at det ikke er alle, der deltager i sådanne møder, var forvaltningen også 
ude og besøge en lang række af aktørerne på Vesterbro og grupper af beboere på Indre Vesterbro. Næsten 
alle møder blev fulgt op med et notat til dokumentation. 

I høringsfasen er inddragelsen fortsat. Den skriftlige høring er lettet ved at ligge på nettet, hvor det har 
været umiddelbart at skrive et høringssvar. Derudover har forvaltningen – og Socialudvalget - deltaget i og 
afholdt møder med beboere, aktører og brugerrepræsentanter. Forvaltningen har også været aktivt ude på 
gaden for at komme i dialog med beboere og erhvervsdrivende. 


